

Title (en)

Writing implement with fluid, especially solvent based.

Title (de)

Flüssigkeitsschreibgerät, insbesondere auf Lösemittelbasis.

Title (fr)

Article d'écriture à encre liquide, notamment à base de solvant.

Publication

EP 0681924 A1 19951115 (FR)

Application

EP 95490019 A 19950510

Priority

FR 9406026 A 19940511

Abstract (en)

The writing implement consists of a body (2) with its rear section forming a reservoir (8) for the ink (9), and a tip (12) with its rear end in the reservoir and its front end projecting from the body to write with, surrounded by an ink storage pad (13). The ink is a liquid with a surface tension of between 21 and 25mN/m and is designed for application on non-absorbent surfaces such as metals or plastics, and the material of the storage pad has a surface tension which is lower than that of the ink, so that it can absorb excess ink from the tip (12) by capillary action. The surface tension of the pad's material is reduced by treating it with an agent such as polysiloxane or fluorinated resin. The pad itself is made from a porous or fibrous material such as polypropylene or polyester. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'article d'écriture à encre liquide est composé a) d'un corps (2) dont la partie arrière (7) constitue le réservoir (8) pour l'encre (9), b) d'une pointe de transfert (12) dont l'extrémité arrière (12a) débouche dans le réservoir (8) et dont l'extrémité avant (12b), formant pointe d'écriture , débouche hors dudit corps (2) , et c) d'un réservoir tampon (13) en contact avec la pointe de transfert (12). L'encre (9) a une tension superficielle comprise entre 21 et 25mN/m, étant destinée à être utilisée sur des supports non-absorbants, métalliques ou plastiques. Le matériau constitutif du réservoir tampon (13) a une tension superficielle qui est inférieure à celle de l'encre (9) avec un écart déterminé, de préférence égal ou inférieur à 4mN/m, en sorte que celui-ci puisse absorber et restituer l'excès d'encre provenant de la pointe de transfert (12), par capillarité , en cas de variation de la pression régnant dans le réservoir (8). Le réservoir tampon (13) peut être réalisé dans un matériau dont la tension superficielle a été abaissée par dépôt d'un agent ayant une tension superficielle inférieure à celle de l'encre et incluse dans l'écart déterminé, par exemple fluor, polysiloxane, résine fluorée. <IMAGE>

IPC 1-7

B43K 8/06

IPC 8 full level

G01D 15/16 (2006.01); **B43K 8/06** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B43K 8/06 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [AD] EP 0516538 A1 19921202 - CONTE SA [FR]
- [A] DE 4231978 A1 19940331 - DATAPRINT DATENDRUCKSYSTEME R [DE]
- [A] FR 2528361 A1 19831216 - PARKER PEN CO [US]

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0681924 A1 19951115; EP 0681924 B1 19980408; AT E164807 T1 19980415; BR 9502011 A 19951212; CA 2148902 A1 19951112; CA 2148902 C 20060221; DE 69501976 D1 19980514; DE 69501976 T2 19981105; DK 0681924 T3 19990125; ES 2119343 T3 19981001; FR 2719806 A1 19951117; FR 2719806 B1 19960802; JP 3482032 B2 20031222; JP H07318377 A 19951208; RU 2127672 C1 19990320; RU 95107148 A 19961227; US 5971646 A 19991026

DOCDB simple family (application)

EP 95490019 A 19950510; AT 95490019 T 19950510; BR 9502011 A 19950511; CA 2148902 A 19950508; DE 69501976 T 19950510; DK 95490019 T 19950510; ES 95490019 T 19950510; FR 9406026 A 19940511; JP 13713295 A 19950511; RU 95107148 A 19950510; US 98627797 A 19971205